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Csak a vita állandó az MO-ás körül
A déli szakaszon autópályát szeretnének csinálni -  Budakeszi önkormányzata szerint elég volna csak főút

Miközben az MO-ás autóút déli szakaszának sztrádásítását tervezik, addig a pá
lyavonal nyugati szakaszánál -  Budakeszi önkormányzatának kezdeményezésére 
-  a közlekedési tárca vizsgáltatja, nem volna-e jobb csak főutat építeni. A földmű
velésügyi és vidékfejlesztési tárca ezzel nem ért egyet. Az országos jelentőségű inf
rastrukturális hálózatot törvényben szeretnék rögzíttetni, így az önkormányza
tok kötelesek volnának a közigazgatási területükön átengedni például az utakat.
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A napokban kapott nyilvánosságot, 
hogy a kormány -  a tízéves program ke
retén belül -  az MO-ás autóút déli szek
torának részeit, az Ml-es és M5-ös kö
zött, kétszer háromsávos autópályává 
akarja fejleszteni. A szakértők szerint a 
beruházás harmincmilliárd forintba ke
rülne. Tervezik a körgyűrű M5-ös és 
M3-as közötti szakaszának fejlesztését, 
építését is. Eközben vita folyik a közle
kedési, valamint a földművelésügyi és 
vidékfejlesztési tárcák között arról, mi
lyen utat építsenek az MO-ás nyugati 
szektorában, az M l-es autópálya és a 
10-es út közötti szakaszon.

Az eredeti tervek szerint ott is autópá
lya vagy autóút épült volna, ám Budake
szi önkormányzatának kezdeményezé
sére a közlekedési tárca megvalósítható
sági tanulmányt készíttet arról: nem vol- 
na-e jobb és gyorsabb megoldás alacso
nyabb rendű főutat építeni. Manninger 
Jenő, a közlekedési tárca államtitkára a 
hírt megerősítette, és közölte: a déli és 
keleti szektorral kapcsolatos beruházás 
összesen százötvenmilliárd forintba fog 
kerülni, és a következő öt évre biztosan 
leköti az erre fordítható anyagi forráso
kat. Ezért nem valószínű, hogy addig sor 
kerül a nyugati szakasz megépítésére -  
hacsak uniós támogatást nem nyer a be
ruházáshoz az ország.

A térség közlekedési helyzete elvisel

hetetlen. Budakeszi főútján százhatvan 
százalékos terhelést mértek, a főváros 
felé vezető utak gyakran bedugulnak. 
Szemereki Zoltán polgármester szerint a 
mai gazdasági helyzetben így jóval na
gyobb esély van arra, hogy alacsonyabb 
rendű, olcsóbban megvalósítható út 
épüljön.

A gond az, hogy az MO-ás ezen szaka
sza a Budai Tájvédelmi Körzeten menne 
keresztül. Szálka Miklós -  aki egy 1992- 
ben készített megvalósíthatósági tanul
mány felelős tervezőjeként vett részt a 
munkában -  lapunknak úgy nyilatko
zott: a vizsgálatok azt bizonyították, 
hogy a környezeti ártalmak (légszennye
zés, zajártalom) nemhogy csökkenné
nek, hanem nőnek, ha ezen a területen 
nem autópálya vagy autóút, hanem főút 
vezet. Véleménye szerint nem az út kate
góriájának váltásával van baj, hanem az
zal, hogy ha azt a felszínen akarják ve
zetni.

Budakeszi polgármestere ezzel szem
ben azt mondja: nem az ember van a táj
védelemért, hanem fordítva, és nem bi
zonyított, hogy a jelenlegi közlekedési 
helyzet nem okoz nagyobb környezeti 
károkat, mintha a tájvédelmi parkban 
vezetnének főutat. Bár kulcskérdésnek 
tartja azt is, hogy először a települést 
nyugati irányból elkerülő utat kezdjék 
építeni, és ne délről induljon a beruhá

zás. Hozzátette: erről a szakaszról ki le
hetne tiltani a teherforgalmat, és azt el 
lehetne vezetni a két-három éven belül 
megépülő Gdansk-Trieszt útvonalon, 
amely Budapest határától nyugatra 
megy majd. Ez pedig szerinte előbb va

lósul meg, mint az MO-ás. (A tervet el
lenző FVM-nél cáfolták az állítást, sze
rintük erre húsz-harminc éven belül 
nincs esély.) A polgármester ígéretet tett 
arra, hogy a település rendezési tervében 
lehetőséget adnának a főút autóúttá bő

vítésére, és kijelölnék a települést elke
rülő útvonalat is.

A Földművelésügyi és Vidékfejlesz
tési Minisztériumban nem értenek egyet 
az elképzeléssel. A jövőben az egyre nö
vekvő forgalom miatt is autópályára 
volna szükség -  indokolja álláspontjukat 
Magó Erzsébet címzetes főtanácsos. 
Szerinte szerencsétlen dolog, hogy egy 
önkormányzat ma -  csak a helyi érde
kekre figyelemmel -  megakadályozhat
ja országos jelentőségű utak megépíté
sét. Ezért az Országos Területrendezési 
Terv mellékleteként -  azaz törvényben -  
szeretnék rögzíteni az országos jelentő
ségű infrastrukturális hálózatokat, köz
tük a kiemelt utakat. Ennek következté
ben -  álláspontjuk szerint -  az önkor
mányzatoknak meg kellene engedniük, 
hogy területükön a tervezett helyen és 
módon vezessenek át például utakat. A 
tanácsos a legjobb megoldásnak azt tar
taná, ha a tájvédelmi körzetben végig 
alagútban vezetnék a pályát, amely szá
mítások szerint nyolcvanmilliárd forint
ba kerülne. Ha csak bizonyos szakaszo
kon vezetnék alagútban a forgalmat, ak
kor harmincnégymilliárdot kellene rá 
fordítani. Hosszú távon az FVM szak
embere szerint csakis a környezetkímélő 
megoldás fogadható el.

A közlekedési államtitkár leszögezte: 
csak akkor lesz a kérdéses helyen főút
vonal, ha azzal minden érintett egyetért. 
Ezzel párhuzamosan tervezik a 
Zsámbék-Perbál-Piliscsaba útvonal 
korszerűsítését, ahová -  a környék tele
püléseinek tehermentesítésére -  átterel
hetnék a teherforgalmat.

Németh Era

Megmenekült a csepeli kórház Lapszél

I. kerület
Elhárult a bezárás vagy az ápolókór
házzá alakítás veszélye a csepeli kór
házban. A Fővárosi Közgyűlés egész
ségügyi és sportbizottsága elfogadta az 
intézmény átalakítási terveit, a köz
gyűlés pedig hozzájárult ahhoz, hogy a 
kórház csak fél év múlva kezdhesse 
meg a fővárostól kapott konszolidációs 
hitel visszafizetését.

Szusszanásnyi időt kapott a csepeli 
kórház adósságainak rendezésére és a 
belső átalakításra. Így fogalmazott teg
nap dr. Budai András főigazgató, aki dél
előtt főorvosi értekezleten ismertette az 
intézménnyel kapcsolatos döntéseket. 
Bár korábban a főváros ápoló- és haldok
lók ellátását végző kórházzá akarta alakí
tani a szigeti agglomerációt is ellátó in
tézményt, majd a kórházbezárás is szóba 
került, végül is -  nem tudni, hogy az alá
írásgyűjtések, a helyiek tiltakozása, a Fi
desz által szervezett lakossági fórum 
vagy valami más miatt -  az illetékes fő
polgármester-helyettes más irányú javas
latot terjesztett az illetékes bizottság elé.

Csütörtökön ugyanis igent mondott a 
fővárosi önkormányzat egészségügyi és 
sportbizottsága a csepeli Weiss Manfréd 
Kórház átalakítási terveire. A döntés ér
telmében a sebészeti és traumatológiai 
osztályok a továbbiakban összevontan 
működhetnek, az eddigi nyolcvan ágy 
helyett összesen hatvan ágyon, az inten
zív részleg pedig ebbe az osztályba in
tegrálódhat. A szülészeti és nőgyógyá
szati osztály ötven helyett negyven 
ággyal, a belgyógyászat száz helyett 
nyolcvannal működhet tovább, a jelen
legi krónikus és rehabilitációs osztály

A Kohóiban már pakolnak
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viszont kilencvenről száztízre növelheti 
ágyai számát.

A csepeli kórház Kohói Anna utcai 
tafephelyén már pakolnak; a tüdőszűrő 
állomás marad a helyén, a krónikus és 
rehabilitációs osztály azonban a kórház

Déli utcai központi telephelyére költö
zik, hogy a Kohói Anna utcai épület egy 
részét -  bérbe adva -  hasznosíthassák. A 
bizottság ehhez annak ellenére járult 
hozzá, hogy Szolnoki Andrea főpol
gármester-helyettes tájékoztatása szerint 
az ott fekvők és hozzátartozóik aláíráso
kat gyűjtöttek a költözés megakadályo
zására.

Hozzájárult a testület ahhoz is, hogy 
az intézmény a pillanatnyilag havonta 
ötmilliós veszteséggel működtetett diag
nosztikai tevékenységét úgy végezze a 
továbbiakban, hogy más cégektől „vásá
rolja a szolgáltatást”. E furcsa megfogal
mazás lényegében a labor és a képalkotó 
eljárások (röntgen, CT stb.) működteté
sének privatizálását jelentheti. Csak
hogy egyrészt a fővárosi egészségügy 
magánosításának elveiről még nem fog
lalt állást a bizottság, másrészt dr. Csaba 
Károly fővárosi tisztifőorvos-helyettes 
szerint a törvények nem adnak módot 
arra, hogy egy kórház ilyen szolgáltatá
sokra alvállalkozót alkalmazzon. Kom
putertomográf (CT) és mágneses magre- 
zonanciás berendezés (MR) nélkül leg
feljebb jövő szeptemberig működhet 
egy kórház -  mondta a bizottsági ülésen 
Csaba doktor - ,  egy 1998-as miniszteri 
rendelet szerint radiológiát pedig ma 
sem lehet privatizálni.

A kórház átalakítása hét orvos és 
négy, gazdasági-műszaki területen dol
gozó alkalmazott állását érinti. Budai 
András főigazgató úgy fogalmazott, 
egy-egy átalakításnál mindig vannak el
lendrukkerek, most azonban Csepelen 
senki spm engedheti meg magának, 
hogy az elfogadott elképzeléseknek ke

resztbe tegyen. Dr. Bállá Károly, az 
Egészségügyben Dolgozók Demokrati
kus Szakszervezetének helyi elnöke 
egyelőre nem tudja, hogy kiket érint a 
létszámleépítés. Igaz ugyan, hogy a fő
orvosok közül néhányan el akarnak 
menni az intézményből, de ez nem biz
tos, hogy elegendő lesz. A tervezett lét
számcsökkentés felmentési és végkielé
gítési igénye egyébként várhatóan tizen
hárommillió forint, amelyre -  Szolnoki 
Andrea előterjesztése szerint -  a főváro
si költségvetésben 12,3 millió forintot 
különítettek el.

Köbli Anikó

Elfogadva az egészségügyi bizott
ság javaslatát, rendkívüli pénzügyi
gazdasági vizsgálatot rendelt el a 
Fővárosi Közgyűlés a Péterfy Sán
dor Utcai Kórházban. Az egészség- 
ügyi bizottság ugyanis ellentmondá
sokat érzékelt az önkormányzati 
biztos és az intézmény gazdasági 
igazgatójának jelentései között. Ar
ra is választ keresnek, hogy a biztos 
mandátumának letelte előtt nen 
sokkal miért kötelezte a főigazgatót, 
hogy mentse fel a gazdasági igazga
tót. Dr. Ferenczi István főigazgató 
kérdésünkre elmondta, hónapok óta 
vita volt Nagyberivói-Boér Áron 
biztos és Kovács Zoltán gazdasági 
igazgató között. A viszony a fel
mentett igazgató és a főorvosi kar 
között is feszült volt. A helyzetet 
nehezíti, hogy az orvos igazgatói ál
lás sincs betöltve a Péterfyben.

Márton-napi vonulás címmel lovas, lam- 
pionos felvonulást rendez ma délután 
négy órától a budai Várban három né
met nyelvű lelkészség. A Bécsi kaputól a 
Kapisztrán térig tartó felvonulással 
Szent Márton cselekedeteire emlékez
nek, és egyben adományokat gyűjtenek.

Újpest
Nyílt napot tartanak vasárnap délelőtt tíz
től délután két óráig a Fővárosi Csatorná
zási Művek Rt. észak-pesti szennyvíz- 
tisztító telephelyén. Az érdeklődők meg
tekinthetik a korszerű szennyvízkezelés
ben alkalmazott berendezéseket. A láto
gatók előadásokon vehetnek részt, a ki
csiket gyermekprogrammal és ajándék
kal várják. A helyszín: IV, Tímár utca 1.

Újbuda
Millenniumi emlékzászlót adnak át a XI. 
kerületnek ma délután öt órakor az ELTE 
lágymányosi épületének Harmónia ter
mében. A zászlót Harrach Péter szociális 
és családügyi miniszter adja át, majd át
nyújtják a kerület díszpolgári címeit és a 
mesterpedagógus díjakat.

Hegyvidék
Jókai Mór születésének 175. évfordulója 
tiszteletére ma délelőtt tizenegy órakor 
Rockenbauer Zoltán kulturális miniszter 
és Mitnyan György polgármester fel
avatja Párkány Péter szobrászművész al
kotását a Diana parkban kialakított Jó- 
kai-agorán. Az avatás után Jókai-emlék- 
ülés lesz az író nevét viselő iskolában.
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Szeretné egy luxusszállóban leélni az életét? Költözzön a Cézár-házba!

A központi, ám csendes helyen, az Újlipótvárosban (XIII, Hegedűs Cy. u. 83-87.) épülő társasház lakói úgy érezhetik majd,
mintha véget nem érő vakáción lennének.
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Cézár-ház. Kényelem a központban.
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